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Minnesanteckningar FOSTRA  

den 22 augusti 2022  
Närvarande ledamöter: Katrine Riklund (ordförande), Dieter Müller (vice ordförande), Philip Buckland, Ola 
Lindberg, Anna Arnqvist, Gregory Neely, Johan Olofsson, Hanna Blåhed (doktorand), Andreas Westerberg 
(doktorand)  
 
Frånvarande ledamöter: Erik Steinvall (doktorand) 
 
Övriga närvarande: Johanna Blomström (anteckningar/handläggare), Anders Sturk Steinwall 
(handläggare), Agneta Hånell Plamboeck (adjungerad), Daniel Andersson (punkt 2), Fredrik Georgsson (punkt 3), 
Marianne Sommarin (punk 4),  
 
Ärende    

      
1  

  
Inledning  
Minnesanteckningar  
Katrine Riklund   

Ola Lindberg hälsades välkommen. Kort presentationsrunda. 
Minnesanteckningarna från den 30 maj lades till handlingarna.  

      
2  Tvärvetenskaplig forskning 

och utbildning –ledningens 
uppdrag   
Bilaga 2a, 2b, 30 min  
  

Genomgång av uppdraget. Pufendorfinstitutet och andra exempel på 
satsningar för att gynna nyskapande och tvärvetenskap nämndes, 
inklusive tidigare satsningar vid Umu. Ramarna håller på tas fram för 
vad uppdraget ska omfatta.  
Diskussion: Fokus bör vara att stärka forskning, främja Umu:s 
konkurrenskraft och satsa på återväxt av forskare. En tanke är ett fora 
för tvärvetenskapliga kontakter. Ytterligare exempel på satsningar för 
tvärvetenskap nämndes, såsom arenor, utlysta medel och 
gästprofessurer. Vilka faktorer som bör tillföras, för ytterligare 
nydanande och tvärvetenskaplig forskning, skiljer sig åt mellan 
fakulteter/lärarhögskola. Ett medskick var att lokaler för möten är 
viktigt. 
Slutsats: Frågan ska tas upp igen vid senare möte i FOSTRA.     
  

3  Avgångsenkät för 
forskarutbildning  
   

En rapport är klar som visar resultatet av avgångsenkäten 2020 - 
2021. Det har inte skett några större förändringar sedan föregående 
period. Generellt är de doktorander som svarat nöjda. Tre fjärdedelar 
är nöjda med uppföljningen av den individuella studieplanen. När det 
gäller i vilken utsträckning doktorander påverkats av pandemin har de 
flesta knappt påverkats alls. Det som påverkats är t.ex. 
laboratorieverksamhet, framskjuten disputation och uteblivna 
forskningsvistelser. Den 2 september är deadline för synpunkter på 
rapporten.  
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Diskussion: Relevant med feedback också från dem som inte 
disputerat, samt de som disputerat men inte svarat på enkäten. Det är 
även relevant att titta närmare på sjukskrivning.   

 
4  

 
Profilområden  
  

 
Sex områden har valts ut inför en första ansökningsomgång. Det 
bedöms vara för tidigt att gå ut brett med vilka det är. Nu planeras 
övriga, som skickas in förslag, kontaktas för vidareutveckling av 
förslagen. Frågetecken kvarstår efter forskningsfinansiärernas senaste 
rapport den 1 juni. Input från FOSTRA efterfrågas. Det betonades att 
det är viktigt att strategiskt arbeta vidare med profilområden oavsett 
hur regeringen väljer att gå vidare.  
Diskussion: Det är viktigt att kommunicera till dem som inte blir valda 
i den första omgången, så att nedlagt arbete känns relevant. Under 
hösten blir fokus från centralt håll de sex första områdena. 
Utgångspunkten är hög kvalitet i forskning. Input i processen 
välkomnas. 

    
 

5  Kvalitet i forskning  
  
 

En genomgång gjordes av utkastet till ramverk. Planen är att den ska 
gå ut på remiss inom kort. Även ett kvalitetsdokument redovisades.  
Diskussion: Det mesta i ramverket är sådant som redan görs. Det är 
ändå relevant att gå igenom var det behövs ytterligare insatser och vad 
som görs, men som kanske inte är relevant. Inriktningen på höstens 
upplägg av kvalitetsarbetet, inklusive Workshop diskuterades. Det är 
angeläget att nå ut med dokumentet till institutionerna, vilket rimligen 
sker via fakulteterna. 
Slutsats: FOSTRA är positiva till att ramverket går ut på remiss.  
 

6  Uppföljning av rektors  
beslut om Insatser för att 
stärka forskning och 
utbildning    

Forskningsdata: En projektledare har tillsatts och påbörjat arbetet. 
En utvärdering har genomförts.   
Hållbarhet/Arktiska forskarskolan: Forskarskolan startar den 1 
september. Tio doktorander har antagits. Ytterligare doktorander har 
anslutits till satsningen. Budget finns för ytterligare en 
rekryteringsomgång.  
Seminarieserie/konferenser: Tre seminarier planeras; AI (invigning i 
oktober), arktiskt och naturresurser. 
Gästprofessur: En kommitté har tillsatts. FOSTRA efterfrågar 
ytterligare uppföljning av satsningen på en gästprofessur.  
Forskningsinfrastruktur: se punkt 7  
 

7 Forskningsinfrastruktur  
 
  
 

Tre ansökningar inkom angående universitetets satsning (punkt 6), 
där urvalet i en första ansökningsomgång var infrastrukturer som är 
nära att bli nationella infrastrukturer. Kriterierna kommer utvidgas 
inför en andra ansökningsomgång.  
Regeringen har tagit beslut om en ny förordning som rör avgifter vid 
nyttjande av infrastrukturer vid lärosäten.  
 

8 Utlysningar/ansökningar     
  
 

En genomgång gjordes av aktuella utlysningar, bl.a. Veteskapsrådets 
utlysning av forskarskolor och ’advanced grants’ inom ERC (European 
Research Council). Arbetsprogram för 2023 - 2024 inom Horisont 
Europa håller på att färdigställas. Enheten för forskningsstöd och 
samverkan uppmanar forskare att kontakta dem vid behov av stöd vid 
ansökningar.    
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Bordsrunda  
 
 

 
Doktoranderna har uppstart efter sommaren. Den teknisk- 
naturvetenskapliga fakulteten arbetar med verksamhetsplaneringen. 
Den medicinska fakulteten har haft en utlysning inom satsningen 
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’strategisk forskningsresurs’. De planerar för uppstart av ’Öppet 
forskarmöte’ efter pandemin. Lärarhögskolan fortsätter det nationella 
arbetet med ULF. Den samhällsvetenskapliga fakulteten genomför en 
översyn av docentanvisningarna. Statistik gällande docentur 
presenterades. Den humanistiska fakulteten har 26 nya doktorander, 
vilket är fler än vanligt. En utlysning av doktorandskolor är aktuellt. 
Kritik finns gällande bibliometri till grund för fördelning av 
forskningstid. Det kan stävjas genom transparenta processer. Enheten 
för forskningsstöd och samverkan håller på att rekrytera två personer 
som ska arbeta med EU-frågor och en forskningssamordnare inom 
Life Science. Rekrytering av ny vicerektor för utbildning pågår. Övriga 
rektorer har påbörjat nya treåriga förordnanden. 
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